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PROTOKOL NrX/2015
z obrad X zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszyme

odbytych w dniu 7maja 2015r.

A<U
Przewodnicza_cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady X sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, sottysow, Wojta -Zbigniewa Wojtere,
Sekretarza -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- Danute_ Kaczmarek, przedstawicieli firm
budujXcych fanny wiatrowe oraz mieszkaricow gminy.
Przewodnicz^cy stwierdzii, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego skladu . Nieobecny radny M.Bawej

AcU
Przewodm'cz^cy przedstawil porzajiek obrad;
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyje_cie porz^-dku obrad.
3. Zapytania i wolne \vnioski .
4. Podj^cie uchwaiy w spravvde zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2015-2030.
5. Podj^cie uchwaiy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na rok 2015.
6. Podj^cie uchwafy w sprawie uchwalenia iniejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego fragmentu miejscowosci Daszyna.
7. Podj^cie uchwaiy zmieniajajsej uchwaiy Nr IX/39/20 1 1 Rady Gminy w Dasz3oue z dnia 5

maja 201 1 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budzetu
Gminy Daszyna dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania
przedszkolnego dzialaja_cych na terenie Gminy Daszyna oraz trybu i zakresu kontroli
prawidlowosci ich wykorzystania.

8. Podj^cie uchwaiy w sprawie zmiany uchwaiy nr DC/38/2015 Rady Gminy w Daszynie z
dnia 17 kwietnia 2015 r. w sprawie przysta_pienia z Ginina_ Grabow, Gmina^QCzyca i
Gmina_Miasto L^czyca do Lokalnej Grupy Dzialania )TZiemia L^czycka"

9. Podje.cie uchwaiy w sprawie nieodplatnego przej^cia od Skarbu Panst\va zabudowanej
nieruchomosci polozonej w Mze\\ae .

10. Podje.cie uchwaiy w sprawie nieodplatnego przeje_cia od Skarbu Panstwa zabudowanej
nieruchomosci polo±onej w Mzewie .

1 1. Podj?cie uchwaiy w sprawie przyje_cia 5,0ceny zasobow pomocy spolecznej Gminy
Daszyna za rok 2014.

12. Odpowiedzi na zapytania i wolne \vnioski.
13. Przyj^cie protokolu z poprzedniej sesji.
14. Sprawy rozne.
15. Zakonczenie obrad.
Radnv J.Kaczmarek zglosil wniosek o wprowadzenie do porza^dku obrad temat budowy na
terenie gminy farm wiatrowych. W zwia_zku z tym tematem przybyli na obrady sesji
przedstawiciele firm \viatrakowych.
Pan HGawronski ro\vniez zglosil wniosek o wprowadzenie pod obrady sesji tematu budowy
turbin wiatrowych na terenie gminy Daszyna.
Przewodniczacy Rady odpowiedzial, ze ten temat b^dzie uje_ty w punkcie 3 Zapytania i wolne
wnioski.
Porza_dek przyj^te jednoglosnie.



- 2 -
Ad.3

Przewodniczacy otworzyl dyskusje w spra\vie budo\vy farm wiatrowych na terenie gminy
Daszyna.
Pan H.Gawronski: Mieszkam w Korytach, gdzie wspolnie z synem prowadzimy rolne
gospodarstwo rodzinne, Haslo OZE- Odnawialne Zrodla Energii. Na ta_ okolicznosc rok temu
odbyla si? w Korytach impreza, podczas ktorej Koryta okreslano mianem Centrum Farm
Wiatrowych. Bylo to jednodniowe okreslenie na potrzeby projektu OZE. Temat budowy
wiatrakow na terenie gminy Daszyna walkuje siejuz 7 lat, a efektow w postaci realizacji
zadnych. Moze radni nie wiedz^ dlaczego tak si? dzieje. Dlatego przedstawiciele firm, ktore
od siedmiu lat inwestuj^ i daja_ pieniajdze, przybyli na sesj? aby przedstawic Radzie, jak ta
sprawa wygla^da. Na terenie gminy ma powstac kilkanascie wiatrakow. Na moich polach
piano wane jest piec. Wiatraki to pieniadze nie tylko dla mnie, ale glownie dla gminy. Jezeii
byl podj?ty temat to nalezy go doprowadzic do korica, a nie bic pian? i nie nie robic. Bardziej
szczegolowo moze ten temat przedstawic przedstavviciel z finny GESTAMP.
Przedstawiciel Krmy GESTAMP Polska : Jestesmy firm^hiszparisk^. Obecny jest rowniez
przedsta\viciel fimiy WINDPROJEKT, ktora rownolegle z nami inwestuje \v drugi projekt na
terenie Gminy Daszyna, Obecnie budujemy fann? wiatrowa_na terenie wojewodztwa
swi^tokrzyskiego. Prace nad projektem w swi^tokrzyskiem rozpocz^lismy ro\vn.olegle z
Gmina_ Daszyna. Roznica polega na tym, ze tarn juz trwa budowa wiatrakow
i w tym roku zostana_ oddane do uzytku. Korzj'sci dla gminy, w ktorej obecnie budujemy
wiatraki to podatek od budowli, podatek od nieruchomosci oraz \vsparcie finansowe w
kwocie 500.000 zl na rozbudow? szkoty. W przypadku ziszczenia si$ naszego projektu
Panstwa gmina moze Hczyc na coroczne dochody do budzeru gminy z podatkow oraz pomoc
finansowa_ w wyoranych przez gmin? obszarach jej dzialania w formie darowizny.
Na terenie Gminy Daszyna jestesmy juz 7 lat. Udato si^nam uzyskac,jak iFirmie
WINDPROJEKT warunki przyl^czeniowe do sieci. Mamy umowy z Zakladem
Energetycznym na odbior energii, ktora_ b?da_ produkowac wiatraki maja_ce powstac na terenie
gminy Daszyna. W celu umozliwienia usytuowania turbin wiatro\vych Rada Gminy musi
przyja^c nowe studium kierunkow zagospodarowania przestrzennego dla gminy oraz uchwalic
plan zagospodarowania przestrzennego . Trzeci^ skJadowa_ rozpocz^cia inwesrycji jest
uzyskanie decyzji srodowiskowej dla mozliwosci posadowienia turbin. Wydanie decyzji
uzaleznione jest od zgodnosci inwestycji z miejscowym planem zagospodarowania
przestrzennego. Wie_c znowu cofamy sie do dzialan urbanistycznych. My nad studium
pracujemy z Wojtem i urbanista_ od bardzo dawna. Studium w forrnie rysunku i projektu jest
przygotowane, ale nie ma ,,zielonego swiatla" do uzgodnienia dokumentow, \vylozenia do
publicznego wgla_du i dania pod obrady sesji. Sta_d nasza obecnosc na dzisiejszej sesji, aby
Radni pochylili si^ nad tym problemem. Jest to na pe\vno nasz interes, bo na tym polega
biznes, ale jest to rowniez zysk dla miejsco\vych rolnikow w postaci dzierzaw za przejscie
kabli, sluzebnosci, drog dojazdo^^ch. Sa_ to dochody dla gminy w perspektywie
kilkudziesi^ciu lat. Takie inwestycje planuje si? na okoio 30 lat Pozniej na istnieja^cych
masztach mozna posadowic nowe turbiny i proces trwa nastepnych kilkadziesiat lat. Nie sa_ to
male pienia_dze poniewaz podatek od 1 turbiny wynosi 100.000 zi rocznie. Przy ilosci
planowanych turbin na gminie Daszyna mozna Kczyc na roczne dochody w granicach
1.500.000 zl.
Przedsta\viciel Firmy WINDPROJEKT: Probujemy cos zrobic na terenie Gminy Daszyna od
7 lat. W tym sarnym okresie rozpocz?lismy projekty w gminie Krzyzano^v, Oporow,
Dabrowice, Krosnie\vice. Od kilku lat stoja. turbiny w Krzyzanowie - 10 szt i w Oporowie 4
szt. To byly projekty rozpocz^te r6\\Tiolegle z Gmina_ Daszyna. W tej chwili budujemy 13
turbin w Dabrowicach. Chcemy si? dowiedziec czy jest sens dalej procedowac na terenie
gminy Daszyna.
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Odnosz? wrazenie, ze jestesmy tutaj niechciani. Swiadczy o tym fakt, ze rownolegle
rozpocz?te projekty zostary zrealizowane lub sa_ realizowane. Przyjmuja_c, ze studium zostanie
uchwalone, to decyzja b?dzie dopiero za trzy lata przyjmuja_c wersje optymistyczna_.
Przewodniczacy Radv: Czy sugeruja_Panowie, ze jest to winarady, ze procedury trwaja_juz
siedem lat?
Przedstawiciel WINDPROJEKT: Powiem, ze w wi?kszosci tak. Me mowi?, ze obecnej rady,
poniewaz \vielu radnych dziala od niedawna. Min?to siedem lat. Skiadalismy roznego rodzaju
wnioski i nie wiem dlaczego w ten sposob jest to robione.
Przewodniczacy Radv: Wiem ,ze w pierwszej kolejnosci odwroci} si? od Was powiat
Przedstawiciel WINDPROJEKT: Powiat nie ma nic do tego. Nie ma nic do planu.
Wojt Gminy: Poniewaz na wspolnych komisjach inowilisrny, aby zaprosic przedstawicieli
firm do dyskusji nad studium, ktore jest przygotowywane i w najblizszym czasie b?dzie
gotowe do przedstawienia. Skajd si? wziajt okres siedmiu lat? Aby uzyskac warunki
przyra_czeniowe trzeba miec zgodnosc z planem zagospodarowania przestrzennego.
Przedstawiciel WINDPROJEKT: Przepraszam, ale Wqjtmowi o zasadach obowia_zuJ3.cycb
wedhig obecnych przepisow. My o warunki przyla_czeniowe na planowane inwestycje
wystqpilismy w 2008 roku i te warunki mamy juz od siedmiu lat.
Wojt: Przez 6wczesna_ Rad? dokonalismy zapisow w planie zagospodarowani
przestrzennego, gdzie rozszerzylismy zapisy m6\vi^.ce o obiektach sluza_cych wytwarzaniu i
przesyto\vi czyli urza^dzeri elektrotechnicznych. Poprzez to sformuiowanie do mozliwosci
budowy wiatrakow na terenach rolnych. Ten zapis zostal zaakceptowany przez Urza_d
Wojewodzki, jak i przez Zakiad Energetyczny. Problem powstal przy pojawieniu si? tak
zwane fiszki dla oddziaiywania na srodowisko, ktore zostary \vyslane do RDOS-u do Lodzi.
RDOS \vydat decyzj?, ze prz>' obecnym planie zagospodarowani przestrzennego Gminy
Daszyna nie ma mozliwosci posadowienia turbin z powodu nie spojnosci z ustawa_ o
srodowisku i ustaw^. zagospodarowania przestrzennego. Nasta_pila koniecznosc
przystosowania planu do obecnych aktow prawnych i sta_d to opoznienie. W mi?dzyczasie
poja\vity si? wskazniki odlegiosci, chropowatosci i znaczne ograniczenia mozliwosci
lokalizacji.
Na obecn^- chwil? jest przygotow^'wane studium, ktore b?dzie w^'lozone do wgla_du
publicznego. Pozostaje jeszcze kwestiajednego obszaru - Mazewa. Obszar ten byt wczesniej
brany pod uwag? przez firm? buduja_ca_. Pozniej nastapita rezygnacja z tego terenu i planista
nie przewidywai go ujmowac. Jednak rolnicy, ktorzy maja_podpisane umo\vy na budow?
turbin chca^ aby plan obejmowal ich tren i przychylamy si? do tego wniosku. W takim
momencie planistycznym obecnie si? znajdujerny. Byla podj?ta proba budo\vy \viatrak6w na
podstawie obowiazuja^cego planu, ale procedury doszly do momentu uzgodnien z RDOS-em i
wszystko si? zatrzymaio. ZakJad Energetyczny \v)'dal decyzj? na podstawie obowia_zuja_cego
planu i prz>^znal warunki przyla_czeniowe. Niestety RDOS \vydal decyzj? negatywna_ i
nastajtita koniecznosc dostosowania planu. A co za tym idzie procedury przygotowania
dokumentacji i kwestie finansowania. Podsumo\\oija_c jestesmy wtrakcie dzialania.
Przedsta\viciel Firniv GESTAMP: Nie do korica si? z tym zgadzam poniewaz studium zostato
przygotowane rok temu w kwietniu 2014 roku. Wysiano studium do uzgodnienia przez
RDOS w Lodzi. Instytucja ta wystosowate do gminy pytania w ramacb uzgodnien. Od
kwietnia do dnia dzisiejszego gmina nie udzielila na nie odpowiedzi. To gmina opracowuje
studium, a nie my. To, ze ten rok mamy juz stracony jest pewne. To co Wojt mowil o planie
byio wiadome dla wszystkich, ze nie b?dzie mozna z niego korzystac. Problem nie lezy po
stronie RDOS-u. Duzo powazniejsz^'m problemern jest to, ze zgodnie z ustawa_ o ochronie
gruntow rolnych i lesnych oraz obo\viazu]Xcego planu w Gminie Daszyna nie mozna
wytajozyc nawet 1m2 gruntow o klasie I-III z uzytkowania rolnego. Na tych gruntach nie
mozna nic wybudowac. To jest glo\vn3'm problemem.
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W mi?dzy czasie zmienila si? ustawa, ktora wczesniej dawala mozliwosc wyla^czenia 0,5 ha
na poziomie gminy i starostwa. Obecniejestto niemozliwe. Grunty tej klasyjuzna etapie
miejscowego planu musza niiec przeznaczenie na dany eel i musi bye zgoda ministerstwa.
Nasza Fiona, jak i WTNDPROJEKT deklarowalismy i nadal chceray wspoluczestniczyc w
finansowaniu tych dokumentow zgodnie z mozliwosciami prawnymi. Mozemy pokryc nawet
100% wydatkow gminy zwiajzanych z przygotowaniem planu i studium. Nie musi bye to
konkretnie na ten dokument. Moze to bye rekompensata dla gminy w inny sposob zgodny z
prawem.
Radny J.Kinski: Przysluchuja^c si? wszystkim wypowiedziom, chc? powiedziec., ze znam
spraw? od pocza_tku. Wi?kszosc z tego co przedstawiciele firm powiedzieli mija si? z prawda_.
Zgadza si?, ze siedem lat temu Finny, ktore reprezentujecie chciaiy na terenie gminy postavvic
wiatraki. Podpisaliscie umow? z Zaktadem Energetycznym na moc przyla^czeniowa^ i
nawet umowy z rolm'kami na dzierzaw? gruntow. Aby inna firma nie mogla wejsc na ten

teren. Inne firmy juz nie mialy mozliwosci wejsc na teren gminy Daszyna bo nie byto mocy
przyla^czeniowej. Pozniej pojawil si? problem z planem zagospodarowania przestrzennego.
~Byl wniosek, aby zmienic plan zagospodarowania przestrzennego. Obie obecne tu firm}'' byty
zaproszone na wspolne posiedzenie komisji rady. Wowczas bylo wszystko przedstawione w
swietlanych barwach. Korzysci dla rolnikow, dla gminy. Pozostawal tylko jeden problem
pokrycia kosztow dostosowania planu zagospodarowania przestrzennego. Padla wowczas
deklaracja wspoffinansowania zmiany planu zgodnie z prawem . Firmy deklarowaly staty
kontakt i wspolprace, aby wszystko sprawnie poszlo. Niestety potem juz wspolpraca oslabla.
Byly sporadyczne spotkania z Wojtem, a z Rada_ nikt si? nie kontaktowal. Podejmowana byla
uchwala o zmianie planu zagospodarowania przestrzennego, ale nikt z firm si? .nie pojawil na
sesji. Nie kontaktowal si? z przewodniczapym rady. Nie zglaszano, ze sa_jakies problemy.
Do dzisiaj wi?kszosc radnych nie wie gdzie maja_ bye \viatraki i na jakich zasadach. Wi?c
diaczego teraz macie pretensje do Rady, ze nie uchwalone jest studium. Ja otrzymalem
infonrtacje, ze Panst\va Firmy wycofaly si? z wspolfinansowania opracowania zmiaii do planu
argumentujac tym, ze gmina b?dzie miala ̂ ^starczajXco duze dochody z podatku od budowli
i od nieruchomosci. Stwierdziliscie podobno, ze to w gestii gminy jest opracowanie
miejscowego planu umozliwiaja^cego postawienie wiatrakow. Teraz powstal jakis problem i.
Panowie przychodzicie z pretensjami, ze przez siedem lat nie si? nie dzialo w tym kierunku.
Czy wczesniej choc raz Panowie zwrocili si? do Przewodniczapego lub radnych z tym
problemem. Teraz przed podj?ciem decyzji Radamusi zapytac spoleczeristwa czy akceptuje
budow? wiatrakow na terenie gminy. Radni zostali wybrani przez mieszkancow i kazdy
radny musi znac zdanie swoich \v>'borcow na ten temat. Panowie chodzili^cie do Wojta, a nie
do Rady wi?c prosz? nie obarczac za ten stan rzeczy Rady. Maja_c informacj?, ze firmy
wycofaty si? z deklaracji fmansowania zmian w planie diaczego gmina na sil? miala
wydawac pieniajdze na zmian? planu zagospodarowania.
Przedstawiciel Firmy GESTAMP: Szanowny Panie Radny! nie wiem ska_d Pan ma takie
informacje, ze kiedykohviek v^cofalismy si? z deklaracji fmansowania zmian w planie.
Zawsze podtrzymywalismy nasza_ deklaracj?. Proponowalismy podpisanie umowy lub
porozumienia z gmina_ na \vplat? odpowiednich kwot Na pe\vno nie s%to informacje od nas i
nie wiem kto mogl Panu takie informacje przekazac. Natomiast w odpowiedzi na zarzut, ze
nie prz>fszlismy do rady powiem, ze rada podejmuje uchwaly o przystapiemu do zmiany
studium i do zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Natomiast
wykonanie uchwal powierza Wqjtowi. Dlatego kontaktowalismy si? z \vykonawca^ uchwal,
czyli Wojtem. Rada opowiadajac si? za dostosowaniem obu tych dokumentow dala firmom
zielone swiatlo do dalszego dzialania w zakresie tych inwestycji.
Wi?c prosz? nie mowic, ze Rada nie nie wiedziala. To radni glosowali i nie wiedzieli co
uchwalaja.. Spotykalismy si? z Wojtem poniewaz odpowiadal za realizacji podj?tych uchwal.
Rozmawialisrny o kwestiach finanso\\^ch.
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Paktem jest, ze inna byJa koncepcja ze strony gminy i inna z naszej strony. Godzilismy si?
zaplacic nawet 100% kosztow zmian wplanie, ale nie platne z gory. Jezeli chodzi o
mieszkancow to maja_ oni mozliwosc wypowiedzenia si? w tej kwestii na etapie wylozenia
planu lub wydania decyzji o oddzialywaniu na srodowisko.
W obu tych procesach moga^ uczestniczyc mieszkancy. My jestesmy otwarci do udzialu w
spotkaniach z mieszkancami. Wystarczy zadzwonic i powiadomic o terminie spotkania.
RadnyJ.Kinski: Rada podejmuja_c uchwal? o zmianach nie decydowala tylko o lokalizacji
wiatrakow, ale rowniez o innych zmianach korzystnych dla mieszkancow. Chodzilo, aby nie
blokowac innych zmian, Rada liczyla, ze firmy pojawia_ si? i przedstawi^ lokalizacj? .
Obiecywali Pano\vie wyjazd do Krzyzanowa, aby Rada mogta w terenie zobaczyc dzialanie
wiatrakow, a gtownie chodzilo o nat?zenie odczuwalnego halasu, Byly to puste deklaracje z
Panstwa strony, ktorych bylo wi?cej.
Soltys A.OIesinski: Jakiej produkcji b?da_ montowane turbiny? Czy b^da. to polskie turbiny.
Przedstawiciel Firmy GESTAMP: Na chwil? obecna_nie ma turbin poJskiej produkcji. B?d^
to turbiny zagraniczne.
Soltys A.OIesinski: Polski v^nalazca opracowat turbin? pozioma, ktora jest bardziej
ekologiczna od pionowej .
Przedstawiciel Firmy GESTAMP: Ta turbina zostala postawiona na terenie polski, ale juz si?
przewrocila wi?c nie mozna powaznie mowic o takim produkcie. Obecnie nie ma na rynku
polskich turbin. Przeglajdaj^c stron? bip daszyna zobaczylem, ze realizujecie projekt Daszyna
Kraina^ OZE. Nie bardziej nie wpisuje si? w krajobraz Krainy OZE niz turbiny wiatrowe.
RadnyJ.Kinski: To ze na terenie gminy nie ma wiatrakow o niczi'm nie swiadczy poniewaz
jest wiele innych odnawialnych zrodel energii, z ktorych mozna skorzystac i nie sa_tak
uciajzliwe dla otoczenia jak wiatraki.
Przewodnicza_cy zakoriczyl dyskusje i podziekowat przedstawiclelom firm za przybycie i
przedstawienie tematu.

Przysta_piono do zgtaszania zapytan i wnioskow:

Radna I.Zawadzk: Kiedy b?dzie \vzno\yione malowanie klatek schodowych w blokach?
Soltys K.Gasiorowicz: Przy wyjezdzie kolo Pana Szadkowskiego w Ga_sioro\vie na drog?
powiatowa, krzaki ogranicza]X widocznosc.
Radny J.Kaczmarek: W Ga^siorowe u Pana Sztraja i Pani Malolepszej nadal nie dzialaja_
oczyszczahiie sciekow.
Soltys A.OIesinski: Trzeba postawic znak ogTaniczajq.cy przejazd samochod6w ze zwirem
przez Rzedkow. Droga coraz bardziej niszczeje i wymaga pihiego remontu.
Radny J.Kinski: Czy zostaly juz odebrane prace gwarancyjne wykonywane przez naszego
najlepszego wykonawc?. Mysl?, ze wszyscy wiedz^. o kogo chodzi. Czy ten Pan otrzymal juz
zaplate.. Usterki w Osrodku Zdrowia w Mazewie usunaj tylko od ulicy. Na zapleczu jak bylo
tak jest nadal, Byto ustalone, ze jak nie dokoncz>r wszystkich napraw gwarancyjnych nie
otrzyma wyplaty i nie b?dzie mial zlecanych nowych prac na terenie Gminy Daszyna.
Niestety nie jest to przestrzegane i nadal partaczy zlecane mu prace.
Rozpoczal malowanie klatek schodowych i nie dokonczyl, bo przyja_f inne zlecenie. Moze
Jepiej platne. Mam pytanie za jakq. kwot? zgodzil si? na malowanie klatek? Byla mowa o
nizszej k\vocie, a teraz widz?, ze wzrastaja_ wydatki na ten eel w budzecie. Jest mi juz wst^'d
mowic co sesja o tej sprawie.
SortvsE.Zurawicz.: Panie Wqjcie czy wiadomo cos od Dyrektora Zarza,du Drog
Powiatowych w L?czycy w spra\vie pogl?bienia rowu i przesta\vienia tablicy informacyjnej
przy drodze?
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Radna M.Grabowska: Chcialam zglosic do remontu drog? Koryta. Druga prosba dotyczy
postawienia znaku ograniczaj^cego pr?dkosc do 30 km przez Koryta Osada. Ten znak byl,ale
ktos go zdjaj. Na osiedlu sa_ mate dzieci i ograniczenie pr?dkosci jest wskazane dla ich
bezpieczenstwa.
Radnv T.Dymny: Na terenie Daszyny prowadzone sa_ prace ziemne zwia_zane z budowa^
gazociajju. W miejscu przejscia pod droga_ wyci?to asfalt. Czy b?dzie to naprawione now^
warstwa asfaltu?
Radnv HDabrowski: Chcialbym nawiazac do tematu wiatrakow. Przyszli mieszkancy,
inwestorzy, pogadali i nic z tego nie wyniklo. Cbcialbym zglosic wniosek, aby na jedna_ z
najblizszycb sesji przygotowac odpowiednle materiafy. Jest planista, ktory zajmuje si?
studium. Niech naswietli, jakie sa_ wymogi techniczne, jakie i gdzie sa_ ograniczenia.
Nastepnie przesledzimy podania mieszkancow o lokalizacji postawienia wiatrakow. Wowczas
b^dzie wiadomo gdzie nalezy zorganizowac zebrania z mieszkancami, aby wypowiedzieli si?
czy zycza^ sobie tarn wiatrakow. Zapoznam'e si? z tymi materiaiow pozwoli Radzie na
wlasciwe przygotowanie sie_ do tematu zniian w studium. My nie chcemy dziaJac wbrew
spoieczeristwu. Przez ostatnich kilka lat robiono odwrotnie. Spoieczenstwo nic nie wiedziaio,
a mowiono ze robi si? dla spoieczenstwa. Jezeli mieszkancy nie b?da_ chcieli wiatrakow w
swojej okolicy to nie powinno ich tam bye. Dlatego stawiam wniosek o przygotowanie
odpowiedniej debaty na ten temat
Przewodniczajcy zakonczyt dyskusj?.

Ad. 4
Skarbnik Gminy przedstawita proponowane zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Daszyna na lata 2015-2030
Radny T-Dyiruiy st\\derdzij ze radni w dniu sesji otrzymali druga_ wersj? projektu uchwaiy o
zmianach do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030 .
Nie mieli czasu na zapoznanie si? z wprowadzonymi roznicami. W zwiazku z tym poprosiJt
Skarbnika o przedstawienie wprowadzonych zmian w stosunku do projektu przeslanego
radnym przed sesjq..
Skarbnik Gminy w pierwszej kolejnosci odczytata objasnienia do tresci uchwaiy przedlozonej
w dniu sesji. Wyjasnila, ze roznice polegaj^. na zwiekszeniu dochodow majajtkowy ze
sprzedazy mienia gminnego z kwoty 231.500 zl do kwoty 509.020 zl. Zwi?kszeniu ulegajq.
wydatki majajkowe na zadanae „ Inteligentne sieci.." z kwoty 212.980 zl do kwoty 965.400 zl.
Zmianie ulegla rowniez nazwa zadania z ̂ ewitalizacja zabytkowego parku w Daszynie"
na 55Rewitalizacja zabytkow na terenie Gminy Daszyna" . Kwota pozostaje bez zmiany.
Radny T.Dvmny zglosil wniosek, aby w przyszlosci do sprzedazy mienia gminnego radni
otrzymywali plan sytuacyjny gdzie dana nieruchomosc jest zlokalizowana.
Radny zapytal o lokalizacj? dzialki 94/1 zwirownia w Walewie.
Woit wyjasnil, ze na tej dzialce znajduje si§ w3Tobisko po zwirowni za Panem
Adamczewskim w Walewie, Wprowadzamy do budzetu dwa zadania 5)Re\vitalizacja
zabytkow na terenie Gminy Daszyna", ktore obejmuje park w Daszynie i skladamy wniosek
na ogniwa fotowoltaiczne. W zrvviajzku z tym, aby zabezpieczyc srodki wlasne \vpisanajest
sprzedaz mienia. Dzialk^ w Walewie zainteresowana byla Firma z Sochaczew, ktora chciala
tam dokonczyc eksploatacje.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze sprawdzal t£{_ dzialk? na geoportalu oraz w terenie .
Okazalo si?, ze rosnie tam pszenica. Zapytal czy jest to na pewno dzialka gminna. Radny
zapytal ska_d taka wysoka wyceny \vyrobiska po zwirowni. Czy nadal mozna wpisywac ceny
z glowy wedlug potrzeb. RIO w Lodzi zwracalo uwag?; ze dane maja_ by6 realistyczne.
Wojt powiedziai, ze jest to wyliczane metoda poro\vnawcza^.
Pani E.Kaminska omowiono lokalizacje pozostalych dzialek do sprzedazy ze wskazaniem na
mapie .
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W6jt powiedziai, ze aby sprzedac konkretna^ dzialk? konieczna jest uchwata Rady.
Wpisanie danej dzialki do WPF-u z przeznaczem'em na sprzedaz , nie oznacza, ze b?dzie ona
sprzedana bez wiedzy rady. Na obecna^ chwilejest to w forrnie planowania.
Przewodniczacy poddal pod gtosowanie uchwate Nr X/41/2015 w sprawie zmian w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030 i poddaJ: uchwaie pod
gtosowanie. Uchwafa zostala przvieta wiekszoscia gtosow przy 10 glosach ,jza" i 0 glosow
..przeciw" i 4 giosy ..wstrzymujace".

Ad. 5
Skarbnik Gminy przedstawiia zmiany do budzetu gminy —uchwata Nr X742/2015 .
PoinformowaJa, ze zmiany sa_ spojne ze zmianami wprowadzonymi do Wieloletniej Prognozy
Finansowej.Po stronie dochodow dotycza_ zwrotu podatku VAT za ubiegly rok, urealnienia
wptat z eksploatacji, sprzedaz>' mienia, dobrowolnych wptat mieszkancow na ogniwa
fotowoltaiczne \vytwarzaja_ce energie elektryczna, \vpiyw dotacji z PROW na Centrum
Sportowo Rehabilitacyjne w Dasz}rnie oraz plac zabaw.
Po stronie w^'datkow : wprowadzenie zadania Rewitalizacja zabytkow na terenie Gminy
Daszyna. Urealnienie wydatkow na Inteligentne sieci energetyczne. Pozostale to przesuni^cie
70.000 zl z gazu na inteligentne sieci w kwocie 62.000 zl i 8.000 zl na Zarza_dzanie energia w
budynkach uzytecznosci publicznej.
Radny J.Kinski zapytai o calkowity koszt zadania Rewdtalizacja zab^kow...".
Woit odpo'vviedziai ze nie vvie jaki b^dzie calkowty koszt. Natomiast b^dzie mozna zaliczyc
jako wfclad wlasny ubiegtoroczne wydatki poniesione na dworek w Daszynie.
Ujeta w budzecie kwota powinna wystarczyc na przygotowanie projektu i zlozenie \vniosku.
Radny J.Kinski zap} t̂al czy projekt przygoto\vuje Pani Wejdner?
Woit odpowiedziaj ze projekt opracowuje Pani z Brzescia Kujawskiego.
Radny J.Kinski powiedzial, ze by wczesniej ustalenia, aby wj^ptata nast^powala po
zatwierdzeniu wniosku. Jak b^dzie w tym przypadku, jezeli \vniosek nie przejdzie?
W6jt odpowiedzial, ze opracoxvanie dokumentacji obejmtije dokonanie inwentaryzacji parku i
przekwalifikowanie jako park, poniewaz vv e\videncji gruntow figuruje jako las. Za\vieraja^c
uniow? musimy miec zabezpieczone srodki w budzecie.
Przewodniczacy zapyta^, jak to jest, ze na etapie uchwaty budzetowej RIO nakazalo usuni^cie
tego zadania z budzetu gminy, a teraz ponownie to zadnie jest wpisane.
Wojlwyjasnil, ze RIO odrzucito poniewaz na tamten czas nie byto naboru wnioskow w
ramach tego typu zadan. Obecnie ponowiono nabor wnioskow wie,c \vpisujemy to zadanie .
Na terenie gminy mamy jeszcze inne zabi'tki. Na ten eel mozna pozyskac znaczne
dofinansowanie. W ubiegtym roku zakonczy-ly si? prace przy dworku, a teren wok61 nie
zostal odnowiony. W rejestrze zabytkow widniej zapis dwor z terenem otaczaj\cym.
Konsen\ator zabytkow juz wczesniej wydal nam decyzje o przeprowadzeniu inwentaryzacji
parku. Teraz jest ku temu mozliwosc. Aby aplikowac o srodki musi bye wykonana pelna
dokumentacja, Nabor wnioskow trwa do 12 czerwca 2015 r.
Przewodniczacy styvierdzil, ze jak gmina nie Lizyska dofinansowania to zostana_ wydane z
budzetu pieni^dze bezuz34ecznie.
Woit stwierdzil, ze tak jest przy sktadaniu kazdego \vnioski. Trzeba zainwestowac w
przygotowanie dokumentacji bez pewnosci otrzymania dofinansowania. Jezeli nawet wniosek
nie przejdzie to opracowana dokumentacja b§dzie gotowa na przysztosc.
Radnv T.Dymny st\vierdzits ze jezeli uda si? uzyskac dofinansowanie na ten eel, be_dzie to
wspaniala sprawa. W parku znajduja, si? trzy stawy, ktore od wielu lat nie byiy czj'szczone.
Osolnie od bardzo da\vna nie nie robiono w celu poprawy wygladu tego zabytkowego parku.



Soltys D.Kaczmarek zapytal czy gmina posiada tytul wlasnosci na ten obiekt zabytkowy. Po
modernizacji pojawil sie_ spadkobierca i zaza_da zwrotu odnowionego dworku.
Wojt powiedziaj ze gmina posiada tytul wlasnosci, akt nadania i nie ma takiego
niebezpieczeiistwa.
Pani Skarbnik poinformowala o przeksztalceniu pozyczki na Centrum Sportowo-
Rehabilitacyjne, ktora b?dzie zacia_gni?ta w tym roku i w tym roku splacona dotacja z PROW,
ktora gmina otrzyma w tym roku.
Radny M.Pokorski zapytal o przyczyne_ zmniejszenie o 100.00 planowanych wplywow z
oplaty eksploatacyjnej. Na jakiej podstawie jest wyliczana ta kwota. Czy na podstawie
deklaracji wlascicieli zwirowrri
Skarbnik wyjasnila, ze byla w wyzszej kwocie planowana, a teraz jest urealniona dla
zbilansowania budzetu
Woit odpowiedzial, ze zmiana wynika z otrzymanych informacji z Urz?du Marszalkowskiego
i Starostwa.
Przewodniczapy zakonczyl dyskusje.
Poddal pod glosowanie uchwale Nr X/42 w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na rok
2015. Wynik glosowaniabylnastepujacv: 10 za, 0 przeciw, 4 wstrzymuiace.

przyjeto wiekszoscia glosow.

Ad. 6
Pan Gabriel Ferlinski-urbanista poinformowal, ze zmiana planu dotyczy dzialki znajduja^cej
si? mie^dzy droga^ krajo\v% a urz^dem gminy od Panstwa Szczepanskich w kierunku parku.
Z \vnioskiem o przeksztalcenie teru z\\Tocila si? firma planujXca zagospodarowac jq. na cele
handlow-uslugowe. Ograniczenie mozliwosci budowy na tym terenie bylo oznaozone od
drogi krajowej. Dokonano przesuni^cia linii zabudowy z 40 metrow do 10 metrow drogi
krajowej. Pozostate warunki zabudowj^ pozostaja^ takie same jak w dotychczasowym planie
zagospodarowania przestrzennego. Dokonano rowniez zmiany umozliwiaja_cej \\ykonanie
parkingu przed urz^dem gminy. Zgodnie z wymogami do funkcji rnieszkaniowej dolozono
funkcje_ uslugowo-mieszkaniow%
Radny T.Dymny zapytal jak przedstawia si? kwestia wlascicieli tych dzialek.
Pan G.Ferlinski odpowiedzial, ze jest dwoch wlascicieli. Obaj interesowali si? pracami przy
zmianie planu i mieli wgla^d do planu.
Radny H.Dabrowski zapytal o skutki finansowe z tym zwiazane dla gminy. Czy gmina be.dzie
musiala ponosic i koszty przygotowania infrastruktuiy terenu. Czy b^dzie to po stronie
inwestora.
Pan G.Ferlinski odpowiedzial, ze nie b?dzie skutkow finansowych dla gminy. Droga byla
wpisana juz w obowiajzuja^cym planie jako gmina. Wydatki dotycza^ce przygotowani
infrastruktur}' naleza^ do inwestora.

Obrady sesji opuscil radny. J.Kinski. Obecnych na sali 13 radnych.

Przewodniczacy odczytal uchwalg Nr X/43/2015 w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego fragmentu miejscowosci Daszsoia i poddal ia pod
glosowanie. Wynik glosowania byl nastepuiacy: 8 za, 0 przeciw. 5 wstrzymujacych.
Uchwale przvieto \viekszoscia glosow.

Wojt poprosil Pana Ferlinskiego, aby przedstawil kwestie zwiazane z budowy turbin
wiatrowych,
Pan G.Ferlinski poinformowal, ze zgodnie z wczesniej podj?t^ uchwala. przyst^piono do
opracowania nowego studium zagospodarowania przestrzennego. Obecne studium jest z 2001
roku i w zaden sposob nie przystaje do obowiazuja^cego prawa.
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Poniewaz jest robione no we studium dla grainy przyjeto zalozenie, ze polityka przestrzenna
zawarta w studium i planie zagospodarowania z 2006 roku jest w calosci weryfikowana na
nowo, Bylo ogloszenie o mozliwosci skladania wnioskow. Ziozono szereg wnioskow, ktore
dotyczyly mie.dzy innymi lokalizacji turbin wiatrowych, ogniw fotowoltaicznych. Znacza^ca
ilosc dotyczyla funkcji mieszkaniowej i mieszkaniowo-uslugowej. Staralismy si§ jak
najwi^cej wnioskow uwzglednic. Zalozenie bylo takie, aby tarn gdzie jest to mozliwe
uwzgl^dniac lokalizacje budowy wiatrakow. Jezeli pozwalalo na to odlegiosci od zabudowan.
Nie mielismy wiedzy na temat wielkosci wnioskowanych wiatrakow. Dla wiatrakow o malej
mocy przyjettsmy odleglosc 250 metrow od zabudowan . Chodzi tu o wiatraki o mocy do
0.5KW. Opracowany projekt zostal przeslany do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska,
ska_d otrzymalismy szereg pytan dotycza^cych konkretnej lokalizacji wiatrakow tj., wielkosci,
oddzialywanie akustyczne, wprywa na przeloty ptakow i nietoperzy, wpiyw skumulowany z
elektrowniami wiatro\vymi w promieniu 10 metrow od granic grniny. Jest to dziwne o tyle, ze
tego rodzaju dane opracowuje si^ dopiero na etapie \\'yst4pienia o wydanie decyzji
srodowiskowej dla konkretnej lokalizacji wiatraka, a nie na etapie projektu studium.
W z\via^zku z tym wystapilismy pisemnie do wszystkich, ktorzy wnioskowali o umieszczenie
wiatrakow w studium o podanie wielkosci wiatrakow i ich oddzialywania na srodowisko.
Otrzymalismy odpowiedz z jednej finny z Miroszewic i od Firm, ktore byly dzisiaj obecne na
sesji. Te dwie finny podaiy wszelkie dane. Jedna firma podaia tylko \vielkosc \viatraka,
danych o oddzialywaniu nie podaia tlumacza_c, ze nie ma pewnosci cz>' ten wiatrak be_dzie.
Co do pozostalych wnioskow nie niozemy przeprowadzic procedury bo nie mamy danych.
Sprawa utkn^la w miejscu.
Radnv J.Kinski powiedzial, ze dwie Finny, ktore byly na sesji juz w 2007 roku na podstawie
owczesnych przepisow zablokowa-ry cala^ moc przylajczeniowa dla naszego terenu i zadna inna
fena teraz nie pojawi si§, bo nie ma wolnej mocy przy}a_czeniowej. Zorientowali si?, ze
zosta-lo im. jeszcze 2 lata i nagle si$ obudzili., te trzeba rad$ poganiac. Boja si§, ze jak straca^
pozwolenie na moc przylajczeniowa moga. wejsc na teren gminy Daszyna inne finny.
Pan Ferlinski powiedzial, ze te dwie finny wskazaly do studium lokalizacje wiatrakow w
Slawoszewie i Koryta PGR.
Soltys D.Kaczarek twierdzil, ze Zaklad Energetyczy jest zobo\vi^zany odebrac kazda ilosc
wyprodukowanej energii przez turbin^' wiatrowe.
Wojt odpowiedzial, ze aby budowac turbin^ trzeba miec zag\varantowana^ moc
przylajczeniowa, poprzez podpisanie stosownych dokumentow z Zakladem Energetycznym.
Radnv J.Kinski stwierdzil, ze trzecia Firma nie podaia warunkow na oddzialywanie na
srodowisko poniewaz nie ma mozliwosci postawienia wiatraka z braku mocy
przyl^czeniowej, ktora_ w calosci zablokowaly pozostale dwie tlrmy.
Pan Ferlinski stwierdztl, ze przeprowadzenie tego rodzaju badari na oddziafywanie na
srodowisko jest dose kosztowne w granicach 60.000 z!. Przy braku g\varancji postawienia
wiatraka jest to ryzykowne. Zgodnie z obowiqzujajcymi przepisami lokalizacjaurzajdzen
sluza_cych do pozyskiwania energii z odnawialnych zrodel o mocy przekraczaja_cej 1KW musi
bye oznaczona w studium wraz z obszarem oddzialywania.W studium uj^te zostaly rowniez
urz^dzenia pozyskuja_ce energi? ze srodka ziemi . W tym przypadku Urzajl Wojewodzki
rowniez zaza^dal wskazania konkretnej lokalizacji. Chociaz takie urza^dzenia nie powoduja.
zadnego negatywnego oddzialywania na otaczaja_ce je srodowisko. Jest to tylko odwiert w
glab ziemi.
Radnv H.Dabrowski zapytal o przepisy na podstawie ktorych wystajiiono do wnioskodawcow
o opracowanie oddzialywania na srodowisko. Opracowanie studium nalezy do gminy.
Pan G.Ferlinski odpowiedzial, ze nie jest to post^powanie administrac3Jne i nie maprzepisu,
ktory to reguluje. W ramach zlecenia nie jestesmy w stanie w>'konac pomiarow
oddzialywanie poniewaz nie posiadamy szczegolowych danych o wiatrakach.
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Radny J.Kinski firmy, ktore byry na sesji sg,na uprzywilejowane pozycji majaj;
zagwarantowana moc przylaezeniowa_. Przyszli naciskac na rade^ bo za dwa lata straca_ moc
przy?3czeniowa_ i boja_ si§ konkuiencji.
Radny T. Dymny zapytal radnego, czy nalezy rozumiec, ze na chwile, obecna_ zagwarantowaly
sobie moc przyiajczeniowa_nie te firmy, ktore bysmy cbcieli?
Radny J.Kinski zaprzeczyt ze nie to mial na mysli.
Radny T.Dymny powiedzial, ze zgadza si$ z wnioskiem radnego Daj>rowskiego o
przeprowadzenie debaty na temat wiatrakow. Radni nie moga, sami podejmowac takiej
decyzji. Mieszkancy niusza bye poinformowani.
Soltys A.Qlesinski powiedzial, ze aby dyskutowac trzeba najpierw wiedziec gdzie dokladnie
wiatraki b^oX postav.done.
Radny RDabrowski zapytat na jakim etapie studium jestesmy.
Pan G.Ferlnski odpo\viedzia}, ze na etapie opracowania projektu, ktory musi bye
przedyskutowany i przeslany do uzgodnienia.
Przewodniczacy zakonczy} dyskusje w tym temacie i podzi^kowal Panu Feriinskiemu.

Ad. 7
Sekretarz Gminy przedstawil zmiany wprowadzane do uchwaty w sprawie prz3'znawania
dotacji podmiotom niepublicznyin prowadza_cym placowki realizujXce wychowanie
przedszkolne.
OdczytanotrescuchwatyNrX/44/2015 w sprawie zmieniaja^cej uchwal?Nr JX/39/2011 Rady
Gminy w Daszynie z dnia 5 maja 2011 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania
dotacji z budzetu Gminy Daszyna dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania
przedszkolnego dzialaja_cych na terenie Gminy Daszyna oraz trybu i zakresu kontroli
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy poddal pod giosowanie \wzej wymieniona uchwate. Wvnik glosowania: 14
za, 0 przeciw i 0 wstrzymuiacych.
Uchwale przvieto iednogtosnie .

Ad.8
Przewodniczacy odczytat uchwale, Nr X/45/2015 w sprawie zmiany uchwaly nr IX/38/2015
Rady Gminy w Daszynie z dnia 17 kwietnia 2015 r. w sprawie przystajnenia z Grainy
Grabow, Gmina_ L^czyca i Gmina_ Miasto Leczyca do Lokalnej Grupy Dzialania ,,Ziemia
L^czycka"
Sekretarz wyjasnii ze zmiana dotycz)^ uchwaly, ktora byta podejmowana na poprzedniej
sesji. W tresc uchwaty zabrakio zapisu, kto jest upowazniony do podpisania umowy w
ramach Tworzonej Lokalnej Grupy Dzialania. Dlatego teraz to uzupemiamy.
Radny T.Dymny zapytal czy jest juz prz^'gotowana umowa.
Wojt odpowiedzial, ze jest w trakcie opraco\vy\vania.
Nie zgloszono wi^cej pytan.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwale Nr X/45/2015 w sprawie zmiany uchwaly nr
1X738/2015 Rady Gminy w Daszynie 2 dnia 17 kwietnia 2015 r. w sprawie przystapienia z
Gmina Grabow. Gmina Leczyca i Gmina Miasto iecz^'ca do Lokalnei Grupy Dzialania
^iemia Leczvcka". Wynik glosowania: 14 za, Q przeciw. 0 wstrzymuiacych.
Uchwale przvieto jednoglosnie

Ad.9 i 10
Wojt omowil temat zwia^any z propozycja przej^cia dzialek w Mazewie po weterynarii.
Dotyczy to dwoch dzialek. Jedna zabudowana, na ktorej stoi budynek po bylej weterynarii i
druga dzialka rolna obecnie dzierzawiona przez Pana W. Kolas?.
Ostateczna decyzja o przekazaniu gminie nalezy do Wojewody.
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Radnv H.Dabrowski zapytal dlaczego jest zapis w uchwale o przeznaczeniu na budownictwo
gminne?
Wojt odpowiedziaJ:, ze we wniosku do Wojewody trzeba wskazac eel \vykorzystania w
ramach zadan wtasnych gminy. W przeciwnym razie mozemy otrzyrnac decyzj? odmown%

Przewodniczacy poddal pod gtosowanie uchwale Nr X/46/2015 w sprawie nieodptatnego
przejecia od Skarbu Pansrwa zabudowanei nieruchomosci pol-ozonei w Mzewie fdziatka Nr
202/1). Wynik glosowania : 14 za. 0 przeciw. 0 wstrzymuiacych.
Uchwale przvieto jednogtosnie.

Przewodniczacy odczvtal uchwale Nr X/47/2015 w sprawie nieodpiatnego przeiecia od
Skarbu Panstwa zabudowanei rrieruchomosci poiozonei w Mzewie fdziarka nr 202/2")
I poddal pod glosowanie. Wynik giosowania : 14 za. 0 przeciw. 0 wstrzymuiacych.
Uchwate przvieto jednogtosnie.

Przewodniczacy oglosil przerwe_ w obradach sesji.
Wznowiono obrady sesji. Obecnych na sali 8 radnych

Ad.H
PrzewodnJczacy odczytal: uchwale, Nr X/48/2015 przyjejcia ,,Oceny zasobow pomocy
Spolecznej Gminy Daszyna za rok 2014.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacv poddal uchwale pod gtosowanie. Wynik gtosowania: 8 za. 0 przeciw. 0
wstrzymuj ac ych.
Uchwal'a zostal prz\neta iednoglosnie .

Ad. 12
Wojt udzielil odpowiedzi na zgfoszone pytanJa:
I/ Pan Melka wykonal: malowanie dwoch klatek schodowych . Koszt jednej klatki to 5000 zl.
Poniewaz jeden z lokatorow ma spore zadJuzenie z oplacie czynszowej padla propozycja, aby
w ramach zadluzenia wykonai malowanie klatek schodowych. Niestety stwierdzil, ze za takie
pieniajize nie b^dzie tego wykonywaf. Prace b^d^. wznowione.
2/ Wci^cie krzakow zastaniaj^cych \vyjazd w Ga^siorowie nalez^' do Zarzadu Drog
Powiatowych w L^czycy. Wykonali kawatek wyci^cia krzakow i na tym zakonczyli. Nie
\vykonali pogl^bienia ro\vu, nie przestawili znaku. B^dziemy si^ kontaktowac w tej sprawie.
3/ Sâ  nadal problemy z oczyszczalniami wykonanyrni przez Pana Bobrowskiego. Wykona\vca
nie wywi^zai si^ z napraw gwarancyjnych. Zlecono analiz? przyczyny tak licznych usterek
Panu Clapie, ktory w najblizszym czasie podejmie si? usuni^cia awarii.
4/Naprawa ubytkow w drogach b^dzie realizowana. Czekamy na pracownikow w ramach
prac publicznych, ktorzy b?d^ pracowac przy remoncie drog gminnych.
5/ Pan Melka wspolpracuje z gmin^. od dawna. Wiele prac jest zlecanych w ramach procedury
zamowien publicznych. Pan Melka ma prawo skladac oferty w postejDowaniu przetargo\v>'m.
Jezeli jego oferta speteia kryteria i jest najkorzystniejsza, nie mozna jej odrzucic. W k\vestii
zaplaty, to cz^sciowo ma juz wyp^acone naleznosci za wykonan^ prace, co jest zgodne z
umowa_. Nadzor nad odbiorem prac sprawuje inspektor nadzoru.
Radny J.Kinski zaz^daJ, aby na najblizsze posiedzenie komisji rozwoju spoleczno-
gospodarczego zostal zaproszony Pan Melka oraz inspektorzy nadzoru.
61 Droga przez Rzedkow b^dzie naprawiana tak jak pozostale drogi gminne.
7/Napra^v§ ubytkow w drogach asfatowych po robotach zwiajzanych z budowa. linii gazowej
b^dzie wykonywata Firraa WLODAN. Naprawa be_dzie polegala na w>'braniu podkladu,
nasypania trucznia i polozenia wylewki asfaltowej.
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8/Na najblizszej wspolnej komisji b?dzie przedstawiony projekt studium.

Woit poinfonnowat. ze wnioski na projekt dotycz^cy ogniw fotowoltaicznych produkujacych
energi? mozna skladac do 20 maja br. Na wojewodztwo jest do podziatu 2.500.000 zJ.
Przewidziane jest to na trzy wnioski w skali wojewodztwa. Wnioski sa_ odpowiednio
punktowane. Aby nasz wniosek poprawii punktacje trzeba zmniejszyc procent
dofmansowania. Dlatego wzrosla kwota wplaty po stronie odbiorcow. Jednak jest mozliwosc
rozlozenia tego na raty.
Wqjt przedstawil ogolny zarys dzialania ogniw fotowoltaicznych wytwarzaja_cych energie
elektryczna_.Uzyskiwana moc to 3kW. Bez akumulatorow z podJa_czeniem do sieci w celu
odsprzedazy nadmiaru wyprodukowanej energii do Zaktadu Energetycznego. Lokalizacja
kolektorow na budynku mieszkalnym i wowczas 8% podatek Vat, a przy lokalizacji na
budynku gospodarczym 23%Vat
Wqjt przedstawil kwestie zwiazane z przy goto wani em budynku w Drzykozach na Dom
Pomocy Spotecznej. B^dzie ogloszony konkurs na dzialania zwiazane z pomocq. spoleczna_.
W ramach konkursu mozna uzyskac dofinansowanie na wyposazenie obiektu i przy goto wanie
terenu wokol. W tym celu konieczne jest dokupienie gruntu . Najlepsza lokalizacjajest
sa_siaduja_ca dzialka od strony zachodniej. Ten grunt jest potrzebny na zorganizowanie terenu
zielonego, co jest wymagane przy tego typu obiektach.
Wojt poinformowaJ ze gmina jest w trakcie przetargow na organizacje dwoch festynow w
ramach projektu Daszyna Kraina OZE.
Soltys D.Kaczarek zap}^} o kwestie_ remontu drogi }a_cza_cej Wysoka Wielka^ z Nowa_ Zelazna^.
Rozpoczynaja^ si$ juz prace i pytanie na kogo ma bye wystawiony rachunek za odcinek drogi
naleza^cy do Gminy Daszyna. Czy moze przekazac, aby wystawiono na gmin^?
Sortys otrzymal odpo\viedz potwierdzaja_ca wystawienie rachunku na grainy.

Ad. 13
PrzyJQto protokoi z ostatniej sesji.

Ad.14

Radny J.Kinski zapyta} jak przedsta\\da si? sprawa zbidrki op^at za smieci przez soitysow?
Woit potAvierdzij ze taka forma zbiorki opiat za wod? funkcjonuje w Gminie L^czycy.
My rowniez rozwazamy taka_ mozliwosc. Temat ten b^dzie omo\viony na wspolnym
posiedzeniu komisji.
Radna B.Kaganiec zapytaia co z przystankiem w Krezelewicach.
Sekretarz^odpowiedzial, ze przystanek zostal juz zamowiony i czekamy na dostawe.
SoJtvs E.Zurawicz zapj^ala o zbiork? opfat za sraieci przez sottysow.
Woit ponownie po\vtorzyls ze ten temat bedzie omawiany.
Przewodniczacy zapytal jaka zostaia ustalona oplata przyla^czeniowa za gaz dla firmy. Sa
firmy zainteresowane tym tematem.
Wait kazdy przypadek nalezy rozpatrywac indywidualnie. Sklada si? na to wiele cz>;nnik6w.
Mi?dzy innymi dlugosc przyla^cza, zapotrzebowanie poboru gazu.
Wojt powiedzial, ze chce gazyfikacje gminy przeprowadzic z udzialem srodkow unijnych, co
zminimalizowa^o by koszty po stronie gminy. Cze.sciowo si? to udato. Zobaczymy jakie be.da_
mozliwosci w dalszym czasie.
Radnv J.Kinski przypomniat, ze jak rozpoczynal si? temat gazyfikacji, byty firmy, ktore
oferowaty nawet 50.000 zl aby mogty si? pod}%czyc. Teraz okazuje si?, ze nie wiadomo jakie

wpiaty.
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Przewodniczacy stwierdzil, ze skoro rolnik piaci 5000 zl to firma powinna piacic 5000 euro.
Wojt powiedziai ze Firma DUON dziataja_ca w obrebie Kutna zadeklarowata che.6 wl^czenia
si? do naszej linii gazowej, aby pocia_gna_c gaz na teren gminy Krosniewice. Wste,pnie
oszacowalismy koszt wykonania linii do granicy gminy na k\vot§ 1.600.000 zh Umo\vione
zostalo spotkanie z przedstawicielami Firm}' i Burmistrza Krosniewic na 12 maja 2015 r.
Zobaczymy czj^m zao\vocuja_ te rozmowy.
Radnv T.Dymny zapytal czy Wojt moze przygotowac na najblizsza_ sesje_ analiz? finansow^.
inwestycji gazowej. Szacunkowe dane: ile gmina ma ze sprzedazy gazu, ile ta inwestycja
gmin§ kosztowala i ile jest podpisanych umow z odbiorcami?
Radna M.Grabowska poinformowata o maja_cej si§ odbyc zbiorce na rzecz ofiar trz^sienia
ziemi wNepalu. Zbiork? przeprowadza ucznio\\ae gimnazjum b^da_cy czlonkami PCK.

Ad.15
W zwiajzku z wyczerpaniem porza_dku obrad Przewodniczacy Rady zamknaj' obrady X
z\v3rczajnej sesji Rady Gminy w Dasz>rnie .

Protokolowala:
D. Kazm ierczak

owski


